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Fraværende:  
 
Mødeleder: Jakob Lage Hansen  
 
 
(O): Orienteringspunkt, (D): Drøftelse, (B): Beslutningspunkt. 

907 (B) JL  
Godkendelse af dagsorden 

Punkt 914 om årsplan og bestyrelsens arbejde fremadrettet 
skubbes til næste møde. 

908 (B) JL 
Godkendelse af referat fra 16.06.22 

Afventer til næste gang 

Konstituering af bestyrelsen skal ske før 
mødet starter. 

Vi starter mødet med at byde nye medlemmer velkommen, 
samt at vælge formand og næstformand. 
 
Jakob vil gerne fortsætte som formand og genvælges. 
Caroline vælges til næstformand. 
 
 
 
 

909 30 min 
Meddelelser 
 
 

Ledelse og medarbejdere: Ansættelse af afdelingsleder. 
Lærke ønsker at trække sig fra ansættelsesudvalget. Er 
der en anden der vil deltage. 
Vi har pt to stillingsopslag til afdelingsledere. Dels erstatter vi 
Jespers stilling. Dels opretter vi en administrativ 
afdelingslederstilling. 
Ønsket er, at vi får en administrativ stilling, som har et ben 
med i det pædagogiske.  
Jakob deltager. 
Lærke kan ikke sidde i ansættelsesudvalget alligevel, Kim vil 
muligvis gerne.  
Ansættelserne er den 26.8. 14-17 og 29.8.  
 
Elevrådet:  
 
 
Formanden:  
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Nyt fra forældre på årgangene: 
 
 
Nyt fra kommunalbestyrelsen: 
På kommende møde, er følgende på dagsordenen: 
Der er ved at blive indkaldt til forældremøder om Rambøls 
skolerapporter/temperaturmålingen på de forskellige skoler. 
 
Punktet omkring Birkerød Skoles store elevtal og en lignende 
situation ml Vedbæk/Trørød, er også på de kommende møder. 
Jf referatet fra sidste møde. 
 
Kvalitetsrapporterne på skoleområdet skal erstattes af en form 
for dialogsamtaler mellem forvaltning, politikere og 
skole/bestyrelse. 
Lige nu taler man om, hvordan det kan skabe en merværdi. 
Formålet er, at politikerne har en god fornemmelse af, hvad 
der foregår, så de kan træffe beslutning på oplyst grundlag. 

 

910 (O)  30 min 
 
Intro til bestyrelsesarbejdet 

Jakob vil fortælle omkring bestyrelses arbejd, samt hvilke 
temaer og projekter vi arbejder på lige nu. 
 
Fortæller om bestyrelsesarbejdet 
 
Formelt er vi 7 forældre, 2 elever fra elevråd og 2 
medarbejderrepræsentanter og har stemmeret.  
 
Ledelsen er sekretærer og tager referat, medvirker til 
udarbejdelse af dagsordener m.m.  
Kommunalbestyrelsen har en observatør siddende i 
bestyrelsen.  
 
Bestyrelsen har tavshedspligt. Og man må kun referere det, 
der også står i referatet.  
Ansvarsområde: bestyrelsen fører tilsyn med skolen. Men der 
er ikke medarbejderansvar. Der er heller ikke tilsyn med 
elevsager. Det ligger hos ledelsen.  
 
I forhold til tilsynet laver bestyrelsen principper, som giver 
skolen en ramme at arbejde inden for.  
Der er nogle principper, der er lovpligtige og nogle bestyrelsen 
selv kan lave. Bestyrelsen skal godkende skolens budget. Og 
undervisningsmidler (som ofte uddelegeres til skolen). 
Bestyrelsen fastsætter ordensregler og værdisæt. Kan deltage 
i samtaler ved ledelsesansættelser og 
medarbejderansættelser.  
 
Indtil videre har bestyrelsen valgt at sidde med ved 
ledelsesansættelser pt.  
Formelt set udarbejder udkast til læseplaner, men det har 
bestyrelsen traditionelt ikke gået ind i. Afgiver høringssvar. Det 
betyder, at drøftelser i bestyrelsen er lidt mere principiel og 
generel tilgang.  
 
Arbejdsgang: JL og HJ laver dagsorden ved et formøde Prøver 
at sende bilag ud før, så det kan være læst inden. JL er oftest 
mødeleder. Referatet sendes ud, så skal man reagere inden 
48 timer, og derefter er referatet godkendt.  
Bestyrelsen har et årshjul, som ligger rammen om årets 
arbejde. Det tages op næste møde i forbindelse med 
prioriteringen af, hvad bestyrelsen vil arbejde med i år.  
Bestyrelsen har også en dialog som taler ind i skolens 
skoleplan i forhold til prioriteringer.  
Bestyrelsen arbejder med det overordnede for hele skolen. 
Ikke med sager om medlemmernes konkrete sager. 
 
JL sidder i skoleforum (hvor bestyrelsesformænd, 
ledelsesrepræsentanter, forvaltningen og politikerne og 
elevrepræsentanter sidder).  
 
Kommunikation: Vi har besluttet, at vi kommunikerer via 
Birkenyt eller afløseren, fordi referaterne ikke læses af mange. 
 



Bestyrelsen melder sig ind som årgangsrepræsentanter, så de 
enkelte årgange ved, hvem der er deres primære kontakt i 
bestyrelsen. 
Hvert år har vi et møde (kontaktforældremøde) med et 
tværgående tema, hvor alle forældre er velkomne.  

911 (D) 20 min 
 
Fordeling af årgang og forældremøder 

Vi skal fordele årgangene imellem bestyrelsesmedlemmerne 
og beslutte, hvem der laver oplæg, på hvilke årgange, til 
kommende forældremøder. 
Se vedlagt bilag. 
 

0. årg – Kim – 18.8. 
1. årg – Karen – 18.8. 
2. årg – Anna – 17.8. 
3. årg – Lærke – 30.8. 
4. årg – Kim – 23.8. 
5. årg - Louise – 24.8. 
6. årg – Jacob – 16.8. 
7. årg – Caroline – 31.8. 
8. årg – Louise – 1.9. 
9. årg – Caroline – 25.8. 

 
Indhold: 
Kort præsentation af ny bestyrelse og arbejdsform 
Forældrekontakt-møde 
Forældretilfredshed 
Åben skole 
 
Jacob rundsender slides. 
 

912 (D) 30 min 
Åben skole/forældreovertagelse af 
skolen for en dag 

På Maj-mødet blev der aftalt at forældrene vil overtage skolen 
og påbegynde en ny måde, at arbejde med ”Åben skole” 

Der er udarbejdet breve, som ville være godt at få sendt ud til 
forældrene på skolen. Fælles gennemgang af breve. 

Drøftelse af brevet: 

Procesmæssigt – forslag om at kontaktforældrene selv holder 
møde med de forældre, der byder ind. 

Forslag om, at det er bestyrelsen og ledelsen, der fælles 
skriver under. 

Forslag om, at det skal præsenteres af bestyrelse og bakkes 
op på forældremøderne. Lærerne kan også kort nævne det på 
klassernes møder. Og derefter sendes info ud (når 
forældremøderne er slut).  

Bestyrelsens motivation handler også om at give hele 
medarbejdergruppen et løft samlet. 

Måske skal åbne skoledel være, at forældrene bringer noget 
ind i skolen – og ikke tænke det så meget ind årsplaner. Men 
hvis det skal være åben skole, skal der være noget, 
forældrene bringer ind i undervisningen. 

Kontaktforældrene kunne være tovholdere på program og 
afdelingsleder kunne være ansvarlig for at følge det til dørs. 

Vikarerne er hyret ind til at være standby. Og Heidi er på 
skolen noget af dagen. 

Børn med særlige behov – er der børn, der vil opleve det som 
for voldsomt. Så kan man være i dialog med de konkrete 
forældre om løsninger. 



Hvad gør vi med SFO? Skal den være lukket - undtaget for 
dem, der ikke kan få pasning. Det er der stemning for. 

Forslag om, hvordan man griber åben skole som del af 
kontaktforældremødet. 

Forslag om, at bestyrelsen deltager som flyvere m.m. på 
dagen. 

Beslutninger: 

HJ tager ejerskab for brevene.  

Den nye proces: 

1. Ledelsen informerer lærerne 
2. Bestyrelse og ledelsen præsenterer tiltaget på 

forældremøderne.  
3. Efter forældremøderne sender Heidi brev ud til 

kontaktforældrene, som derfra har tovholderopgaven. 
4. Lærerne hjælper kontaktforældrene med at komme i 

gang på kontaktforældremødet. 
5. Tilbagemelding fra kontaktforældrene til 

afdelingsleder (deadline december), som skal 
godkende og sikre, at der er tilsyn og program for alle 
klasser 

6. Ledelsen holder møde (evt. morgenmøde) med de 
forældre, der skal varetage skolen på Åben Skole-
dagen 

 

913 (O) 20 min 
Forældretilfredshed måling drøftelse af 
resultater 

Heidi præsenterer kort hovedtræk fra skolerapporten fra 
forældretilfredshedsundersøgelsen. Den helt endelige rapport 
er ikke færdig, men hvis den kommer inden torsdag sendes 
den rundt. 

 

Vi har været rundt om skolerapporten og drøftet de forskellige 
fund. Generelt er rapporten positiv, men der er også 
forbedringsområder der giver anledning til fokus. Dele af dem 
arbejder vi allerede med, andre har vi taget til efterretning og 
bliver tænkt ind i det fremadrettede arbejde, mens andre 
kræver politisk handling. Vi ser frem til mødet med forældrene.  

 

 

914 (D) 30 min 
Plan for indhold på møderne 
 
 

Hvert skoleår starter vi med at lave en proces sammen, hvor vi 
finder frem til indholdet af bestyrelsen arbejde med temaerne 
og projekter. 
 
Udsat til næste møde 
Send årsplan fra sidste år med ud. 

915 5 min 
 
EVT: 

 

 
  

https://skole.rudersdal.dk/files/media/2022/32/skolerapport_birkeroed_skole_0.pdf


Kommende skolebestyrelsesmøder (17-20): 
 

Torsdag  11.08.22  kl. 17-20 
 
Onsdag  21.09.22  kl. 17-20 
 
Kontaktforældremøde 
Torsdag  13.10.22  kl. 19-21 
 
Tirsdag  08.11.22  kl. 17-20 
 
Onsdag  07.12.22  kl. 17-20 
 
Torsdag  12.01.23  kl. 17-20 
 
Tirsdag  21.02.23  kl. 17-20 
 
Onsdag  15.03.23  kl. 17-20 
 
Torsdag  27.04.23  kl. 17-20 
 
Tirsdag  16.05.23  kl. 17-20 
 
Onsdag  21.06.23  kl. 17-20 
Inkl. spisning 
 
Kommende møder i Skoleforum (17-19): 
 


